

CANADIAN ANTI-APARTHEID REGISTER

APRIL 1986 - AUGUST 1987

Introduction

Despite the best efforts of Canada and the international community, apartheid in South Africa remains. As demonstrated once again most vividly by the holding of whites-only elections in that unhappy country, the black majority in South Africa is denied its fundamental rights on the basis of race. As such, South Africa singles itself out as the only country in the world where racism is the cornerstone of government and the economic system. Canadians find this abhorrent.

The Canadian Anti-Apartheid Register is a list of Canadian individuals, organizations and institutions that have publicly stated their opposition to apartheid. This, the second volume, covers the period April 1986 to August 1987. During this time, some 5,000 Canadians have written to the Secretary of State for External Affairs, the Right Honourable Joe Clark, informing him of actions they or their organizations have taken.

Much as last year, responses have been received from Canadians of all walks of life - workers, teachers, lawyers, students, businessmen. The actions they have taken are equally wide-ranging - from speaking out against apartheid, to contributing to health and education programmes for blacks in South Africa, to boycotting South African products in Canada. These actions have been designed to bring pressure to bear on white South Africans to encourage them to begin real dialogue with blacks, and to provide concrete assistance to the non-white community in South Africa.

REGISTRE CANADIEN DES MESURES PRISES
CONTRE L'APARTHEID

AVRIL 1986 - AOUT 1987

Introduction

Malgré les efforts les plus soutenus du Canada et de la communauté internationale, l'apartheid en Afrique du Sud persiste. La tenue dans ce malheureux pays d'élections pour les blancs seuls démontre, encore une fois, que la majorité noire est privée de ses droits fondamentaux en raison de sa race. L'Afrique du Sud est le seul pays au monde où la racisme, et la pierre angulaire du gouvernement et du système économique. Les Canadiens trouvent cela répugnant.

Le Registre canadien des mesures prises contre l'apartheid dresse la liste de particuliers, organisations et institutions qui ont exprimé publiquement leur opposition à l'apartheid. Ce deuxième volume couvre la période entre avril 1986 et août 1987. Pendant ce temps, le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, le très honorable Joe Clark, a reçu des lettres et des cartes de quelques 5,000 Canadiens informant les actions qu'ils ou que leurs organisations ont entreprises.

Tout comme l'année dernière, des réponses ont été reçues de Canadiens appartenant à toute les couches de la société: ce sont des ouvriers, des enseignants, des avocats, des étudiants, des hommes d'affaires. Les mesures qu'ils ont prises couvrent une vaste gamme - qu'ils aient déclaré leur opposition à l'apartheid, contribué aux programmes de santé et d'éducation des Noires d'Afrique du Sud, ou boycotté les produits sud-africains importés au Canada. Ces initiatives ont été conçues de manière à faire pression sur les Blancs d'Afrique du Sud afin qu'ils entament